



KMU



教務報 乎哩摘

WOW! ACADEMIC AFFAIRS IN KMU

2025年9月到10月 高中參訪

HIGH SCHOOL VISITS FROM
SEPTEMBER TO OCTOBER 2025



Between September and October 2025, a total of two high schools visited Kaohsiung Medical University: Pingtung Girls' Senior High School from Pingtung (September 5) and Kaohsiung Senior High School, along with Birla Vidya Niketan High School from India (October 2). The visits provided students with opportunities to gain a deeper understanding of KMU's learning environment and experience the unique features of its academic programs.



2025年9到10月份之間，共2間高中到訪高雄醫學大學，分別為屏東-屏東女中(9月5日)、高雄-高雄中學、印度 Birla Vidya Niketan 高中(10月2日)，進一步認識高雄醫學大學教學環境與體驗學系特色課程。

教務處招生組

SEPTEMBER TO OCTOBER 2025

07-3121101#2109

◆ 全國開放教育優良課程

MOOCs/微學分組 OCW 組

連續四年

累計8門課程優選

2022

2023

2024

2025



兩門課程優選
年底頒獎



磨課師課程連續四年榮獲 「臺灣開放教育卓越獎」



本校磨課師課程連續四年共累計8門課程榮獲「臺灣開放教育卓越獎」，恭喜獲獎教師與課程團隊！

KMU'S MOOCs HAVE BEEN RECOGNIZED WITH THE TAIWAN OPEN EDUCATION EXCELLENCE AWARD FOR FOUR CONSECUTIVE YEARS, WITH A TOTAL OF EIGHT AWARD-WINNING COURSES. CONGRATULATIONS TO THE TEACHERS AND COURSE TEAMS!

年度 Year	課程名稱 Course Title	授課教師 Teacher	獲獎類別 Award Category
111	相識何必曾相逢—醫學與細菌篇 Bacterial Diseases in Humans	醫技系/褚佩瑜 Pei-Yu Chu	MOOCs或微學分組 優選 MOOCs Merit Award
	兒童精細動作及介入策略 Fine Motor and Intervention Strategies for Child Development	職治系/周映君 Ying-Chun Chou	OCW組 優選 OCW Merit Award
112	幸福行動—正向心理『強項』實作好EASY Positive Strengths in Action	心理系/吳相儀 Hsiang-Yi Wu	MOOCs或微學分組 優選 MOOCs Merit Award
	輕鬆學力學 Easy to learn Mechanics	醫放系/饒若琪 Jo-Chi Jao	OCW組 優選 OCW Merit Award
113	老人健康生活大改造：職能科學之生活應用 Lifestyle modification program for older adults : an application of Occupational Science in daily living	職治系/郭昶志 Chang-Chih Kuo	MOOCs或微學分組 優選 MOOCs Merit Award
	生物化學II-醣類夢工廠 Biochemistry II: Carbohydrate Metabolism	醫學系/侯自銓 Tzyh-Chyuan Hour	OCW組 優選 OCW Merit Award
114	幸福入門—正向心理學 Introduction to well being-positive psychology	心理系/吳相儀 Hsiang-Yi Wu	MOOCs或微學分組 優選 MOOCs Merit Award
	病毒與人生 Viruses and Human Life	生物系/李瑞年 Ruei-Nian Li	OCW組 優選 OCW Merit Award

如何營造 多元性別友善環境

臺北市醫師職業工會
性別平等委員會

于政民

主任委員

11月21日

星期五 10:00至12:30

勵學大樓
A1教室

報名連結



★本活動列入校教師自我成長(性別平等 性別平等)1分

★本活動列入職員工教育訓練時數

注意事項：敬請參與同仁隨身攜帶手機，於活動結束後，填寫實名問卷作為講座營運依據，並成為性別平等活動辦理成長改進之依據與動力，另無聽課者請於上兩項問卷，一律不予計入點數，將核實比對。

主辦單位 高雄醫學大學性別平等委員會教學推廣小組



協辦單位

教育部委託設置南區大專校院
性別平等教育工作推廣中心(高雄醫學大學)

性平講座—如何營造多元友善環境
Gender Equality Talk

第十一屆閱讀& 幸福—創意口號 暨徵文活動

CREATIVE SLOGAN AND WRITING
COMPETITION

性別平等優良課程 教材徵件活動

CALL FOR SUBMISSIONS:
OUTSTANDING GENDER EQUALITY
TEACHING MATERIALS

即日起至114年12月29日止，本校現職專任教師可將近2年性別相關議題融入各領域課程與教學活動設計者得提出申請，審查通過將頒予獎金及獎狀。

詳細活動內容請看：[高雄醫學大學性別平等教育委員會網站](http://www.kmu.edu.tw/gender)

- From now until December 29, 2025, full-time faculty members of Kaohsiung Medical University are encouraged to apply by submitting course or teaching activity designs that have incorporated gender-related issues into their curriculum over the past two years.
- Selected entries will be awarded a certificate and a cash prize.
- <https://equity.kmu.edu.tw>

即日起至114年12月29日止，本校學生可投稿與「性別平等」相關的創意口號及「性別議題」相關書籍或影片觀賞心得，將擇優頒予獎金。

- From now until December 29, 2025, students of Kaohsiung Medical University are invited to submit creative slogans related to "gender equality" and reflections on books or films concerning gender issues.
- Outstanding submissions will be awarded cash prizes.
- <https://srvy.kmu.edu.tw/index.php?r=survey/index&sid=841531>

16+2彈性學習週教師公聽會

16+2 FLEXIBLE LEARNING WEEKS – FACULTY FORUM

面對高教趨勢，本校籌備推動「16+2週」彈性學習制度！結合16週課堂教學+2週彈性學習（專題研究、線上課程、自主學習、業界實作等），讓教與學更有深度、更貼近實務與跨域應用。

為讓老師們更了解制度理念與推動方向，教務處特辦公聽會，分享規劃內容並蒐集寶貴意見。

- In response to trends in higher education, our university is preparing to launch the “16+2 Weeks Flexible Learning System”!
- This system combines 16 weeks of classroom instruction with 2 weeks of flexible learning—including project research, online courses, independent study, and industry engagement—aiming to deepen teaching and learning while enhancing practical and interdisciplinary skills.
- To help faculty better understand the concept and implementation plan, the Office of Academic Affairs will hold a public forum to present the proposal and gather valuable feedback.
- <https://reurl.cc/LQ3yle>

預備研究生說明會

PRE-GRADUATE STUDENT INFORMATION SESSION

你知道甚麼是預備研究生嗎？教務處於114年11月26日中午特舉辦「預備研究生說明會」，介紹申請資格、入學獎學金與課程抵免等規定，還邀請學長姐分享申請經驗！一起來報名參加，掌握申請重點，提前規劃升學方向，順利銜接研究所學習吧！

時間：114年11月26日（星期三）12時

地點：A1教室

對象：全體學生

報名至114年11月20日中午前截止。

※本活動備有餐盒，請填寫報名表單，如額滿將關閉表單。

- Do you know what a Pre-graduate Student is? The Office of Academic Affairs will hold a Pre-graduate Student Information Session at noon on November 26, 2025 (Wednesday) to introduce application qualifications, admission scholarships, and course credit transfer regulations. Senior students will also share their application experiences! Join us to learn key points of the application process, plan your graduate studies in advance, and smoothly transition into graduate school life!
- Date & Time: November 26, 2025 (Wednesday), 12:00 p.m.
- Venue: A1 Classroom
- Target Audience: All students
- Registration Deadline: Before noon on November 20, 2025
- Lunch boxes will be provided. Please complete the registration form—registration will close once full.
- <https://reurl.cc/ZlOKQ6>

教務企劃組

07-3121101#2052/2056



2025高醫-中山攻頂聯盟新進教師研習營 2025 NSYSU-KMU AIM-FOR-THE-TOP ALLIANCE NEW FACULTY ORIENTATION

有鑒於目前國內大學教師普遍未受過系統性之教師專業培訓課程，為協助新進教師有效進行教學工作，強化教學與研究能力，並達成跨校資源共享，強化區域教師之情誼，兩校特規畫本次新進教師研習營，另考量兩校近年來外籍教師逐年增多，同時配合國家2030年打造雙語國家之目標，議程內容採英文進行。

本次共計有87名參與，其中包含55位新進教師，已於114年8月26日(二)假中山大學辦理完畢，活動整體滿意度96.40%，2026將由高醫承辦。

Because few university faculties in Taiwan have received systematic professional teacher training courses, in order to enhance the teaching and research capabilities of new faculty members as well as to promote resource sharing across universities and to enhance the interaction among faculty members in Southern Taiwan, NSYSU and KMU co-organize the "2025 NSYSU-KMU Aim-for-the-Top Alliance New Faculty Orientation". To accommodate the increasing number of foreign faculty members and to be in line with the government's Bilingual 2030 policy, this event will be conducted in English.

A total of 87 people participated, including 55 new faculty. The event was completed on August 26th (Tuesday) at National Sun Yat-sen University, with an overall satisfaction rate of 96.40%. Kaohsiung Medical University will host the orientation in 2026.



- **課程停修重要時程：**請於114年11月24日至114年12月5日期間辦理。（參加TAICA課程已於NTUCOOL平台申請期中停修者，亦請於上述期間於本校WAC系統辦理停修申請。若未於TAICA規定期間辦理停修者，則不得再申請停修。）。
- **休學申請：**115年1月2日截止。
- **學生英文畢業門檻通過證明收件時程：**114年9月8日起至115年1月2日止。



- **Important Schedule for Course Withdrawal:** Please complete the course withdrawal procedure between November 24, 2025 and December 5, 2025. (Students who have applied for mid-semester withdrawal from TAICA courses via the NTUCOOL platform are also required to submit a course withdrawal application through the University's WAC system during the above period. Students who fail to complete the withdrawal process within the period specified by TAICA are not permitted to apply for course withdrawal thereafter.)
- **Submission Period for English Proficiency Graduation Requirement Certificates:** From September 8, 2025 to January 2, 2026
- **English Proficiency Certificate Submission Period:** Sept. 8, 2025 – Jan. 2, 2026